
KURESSAARE IDA-NIIDU LASTEAIA HOOLEKOGU KOOSOLEKU 

PROTOKOLL nr 3 

  

KOHT: Kuressaare Ida-Niidu Lasteaed 

AEG: 06. veebruar 2024 

ALGUS kell 16.30, LÕPP kell 18:00 

KOOSOLEKU JUHATAJA: Kristi Sillart 

PROTOKOLLIJA: Elsa Putku 

Osavõtjad: Kristi Sillart, Maria Neidra, Kevin Tammsalu, Kadri Tarus. Merita Õigemeel, 

Marleen Arnold, Alic Kallas, Mari Kaesveld, Elsa Putku, Mariliis Anger, Kärt Karpovski – 

rühmade lapsevanemate esindajad, Marge Truu – õpetajate esindaja, Kaire Kiil – Saaremaa 

vallavalitsuse esindaja, Helin Vinter – lasteaia direktor 

Puudujad: Kertu Kalmus (teatas eelnevalt) 

PÄEVAKORD: 

1.      Ülevaade lasteaia tegemistest 

2.      Sõbrapäeva nädal lasteaias – vanemate tegevus rühmas 

3.      Liikluskorraldus lasteaia ümbruses 

4.      Õpetajate süsteemi muutus 

5.      Jooksvad küsimused 

KUULATI: 

1. Ülevaade lasteaia tegemistest 

Direktor Helin Vinter annab ülevaate lasteaia tegemistest veebruar kuni mai. Veebruaris 

plaanis koolieelikute hindamine ning mitmed temaatilised nädalad ja tähistamised: 112 

teemanädal, vastlapäev, sõbrapäev, Eesti Vabariigi aastapäeva aktus (koolieelikute rühmad 

korraldavad). Märtsis toimuvad laste hindamised rühmades sh arenguvestlused, vanavanemate 

päeva tähistamine, lahtiste uste nädal (4-8.03), emakeelenädal, lasteaia 35. sünnipäeva 

tähistamine õpetajate teatrietenduse ja kogu lasteaiapere ühise kinokülastusega Thule kinos 

(18.03), 27.03 teater lasteaias ja 28.03 lihavõtete tähistamine. Aprillis traditsiooniline liikumis- 

ja tervisenädal ning Piimatehnoloogia õpituba Mihkli Talumuuseumis 6 nooremale rühmale 

(Põrnikas, Mesimumm, Sipelgas, Päevakoer, Lepatriinu, Liblikas) tänu PRIA 

projektitaotlusrahadele. Maikuus lõpuaktused: 29.05 kell 13:00 Kärbes ja 30.05 kell 13:00 

Jaaniuss ning kevadpäev 02.06 spordihoones. 

Õpetajatele koolitusgraafiku koostamine ja uute koolitajate leidmine, aga pingeline eelarve 

seab omad piirangud. Jooksvalt töötervishoiu ülevaatused.  

 



Kristi Sillart: kuidas HK saaks panustada lasteaia sünnipäeva tähistamisele? 

Helin Vinter: Personal hakkab neljapäeval sünnipäeva teemat ja ideid arutama. HK võib ise 

ideid pakkuda. 

Marge Truu: Õpetajad teevad alati näidendi, äkki võiks HK oma näidendi teha. 

Kristi Sillart: HK arutab omavahel kas ja kuidas kaasa aidata. Sama küsimus liikumis- ja 

tervisnädala kohta, kas HK saaks abistada? 

Marge Truu: Ikka saaks, arutame. 

2. Sõbrapäeva nädal lasteaias – vanemate tegevus rühmas 

Rühmaesindajad jagavad tagasisidet vanematelt. Osades rühmades väga aktiivne osalus, nt 

Sipelga ja Põrnika rühmas. Teistes rühmades pigem tagasihoidlik ja vajab rohkem julgustamist 

ning ideede pakkumist. 

HK liige peab rühmades rohkem julgustama ja ideid pakkuma, nt muinasjutu lugemine, 

kaartide valmistamine, vastlapäeva liulaskmine. Õpetajaga arutada, mida võiks teha. 

3. Liikluskorraldus lasteaia ümbruses 

Hetkel on väga halb parkimiskorraldus parklas, ainult 1 sisse- ja väljapääs ja see ava on halvas 

kohas ning kitsas sellise lahendusega, kaubaauto sissesõidu küsimus, hommikuti on väga suur 

kaos parklas ja kõikidest rühmadest tuli järelpärimisi parkimise kohta. Samuti on mure, et kui 

mooduli avamisega lisandus kaks rühma, siis suureneb koormus veelgi nii parklale kui 

ümbritsevatele tänavatele. 

Kaire Kiil: 15.02 saab moodullasteaed valmis, st ehitaja annab üle ja siis tuleb alles lõplik 

liikluskorraldus koos joonimiste ja märkidega. Direktor peaks tegema juba praegu ettepaneku 

MHO-le et kõik mured saaks lahenduse.  

ETTEPANEK: 

Seega teeb HK ettepanekud liikluskorralduse parandamiseks parklas tähtsuse järjekorras 

järgnevalt: 

1.     Parkla vajab eraldi sisse- ja väljapääsu (nagu oli eelmises parklas), 

a.     Alternatiiv, teha Punga tn lõik ühesuunaliseks 

b.     piirata parkimist Punga tänaval, parklasse sissesõidu vahetus läheduses. 

Eesmärgiga suurendada pöörderaadiust parklasse sisse-/väljasõidul.  

2.     Vaadata üle sisse- ja väljasõidud nii, et säiliks võimalikult palju parkimiskohti: 

nt. Punga tänaval muuta sissepääsu asukoht parkimisplatsi keskele, et juurde 

saada 1-2 parkimiskohta. 

3.     Parkimisnurk võiks olla 45o praegu täisnurga asemel, 

4.     Kauba mahalaadimiskoht peab olema eraldatud tõkkepuu mitte ketiga 

5.   Palun vaadata kogu parkimiskorraldus lasteaia ümber üle. 

  

Otsustati: Direktor edastab hoolekogu koosolekul arutatud ettepanekud esimesel võimalusel 

valla majandus- ja haldusosakonda, et see küsimus saaks tähelepanu ja liikluskorralduse 

sisulise läbimõtlemise valla poolt. 



 

4. Õpetajate süsteemi muutus 

Arutelu õpetajate süsteemi ülemineku kohta ja muudatuste kohta, mida see kaasa toob. Osadest 

rühmadest tagasiside, pigem lapsevanemad ei poolda.  

Marge Truu: õpetajate jaoks on oluline, et üleminekut sundusega ei tehtaks, vaid ainult äärmisel 

vajadusel. Samuti peavad õpetajad väga oluliseks, et toimivaid meeskondi ei lõhutaks. Väga 

oluline on meeskonna omavaheline koostöö. 

Kaire Kiil: Esimesena rakendub 1-õpetaja süsteem, siis kui üks õpetaja rühmast läheb ära või 

moodustatakse uus rühm (näiteks moodullasteaias). Olemasolevaid toimivaid meeskondi ei ole 

soov lõhkuda. Peamiselt põhjustasid selle süsteemi muutuse õpetajate- ja raharessursi puudus. 

Assistendi palk peaks suurenema, tekib haridusenõue – lapsehoiu kutsetase aastaks 2027. 

Sõimerühmades ei pea olema uue süsteemi järgi õpetaja kutsega, aga Saaremaa VV ei ole seda 

arutanud ega kinnitanud. 

Kristi Sillart: Senini on haridusasutuse juhid ise otsustanud kas 1 või 2 õpetaja süsteem. Tugeva 

juhtõpetaja puhul on 1 õpetaja süsteemi ka osades rühmades rakendatud. Mure seisneb just 

juhtõpetaja rolli võtmisel, kas ollakse valmis selleks. Kas süsteemimuutus hoopis ei pruugi 

suurenda õpetajate lahkumist lasteaedadest?  

Kaire Kiil: Ei usu. 

 Kadri Tarus lahkus. 

Kevin Tammearu: kuidas toimib õpetajate liikumine lasteaedade vahel? 

Kristi Sillart annab ülevaate, kuidas osades KOV-des ühtse hariduse kvaliteedi tagamiseks 

toimub õpetajate liikumine erinevate lasteaedade vahel. Kaire Kiil vastab, et Saaremaa vallas 

selline süsteem hetkel arutluses ei ole. 

Kristi Sillart: Erivajadustega lapsed, kaasav haridus, tugiisiku süsteem. Iga aastaga läheb aina 

keerulisemaks. Kuidas need teemad sobituvad 1 õpetaja süsteemi?  

Marge Truu: Raske on nende teemadega ka siis kui on 2 õpetajat rühmas. Muidugi on ühel 

õpetajal raskem nendega tegeleda, aga kui assistendid on pädevad siis oluliselt see asja ei 

muuda. 

Kristi Sillart: Kas hariduse kvaliteet kannatab 1 õpetaja süsteemiga? 

Marge Truu: Ei usu, et otseselt kannatab. Kõige olulisem on omavaheline koostöö rühma 

personalil. Kui ikka õpetaja peab üksi kõik tegevused planeerima, läbi viima ning assistendid 

ei ole koostööaldid siis võib küll lõpuks õpetaja läbi põleda ja sel juhul jäävad kaotajaks lapsed.  

Kristi Sillart: Kuidas toimib 1 õpetaja süsteem liitrühmades, kus on väga suured vanusevahed? 

Marge Truu: Seda saab lahendada grupitöödega, 1 õpetaja saab hakkama. Loomulikult on ta 

koormus suurem, sest planeerida tuleb ju eri vanustele. Ühesõnaga kindlasti saadakse hakkama 

ka ühe õpetajaga kui meeskond on ühtehoidev aga kahe õpetaja süsteem on kindlasti õpetajate 

seisukohalt efektiivsem.  

Kärt Karpovski: Mis on riigi suurem pilt seoses erivajaduste lastega? 

Kristi Sillart: Haridusvõrk vajab üleüldisemat ümber korraldamist. 

  



5.     Jooksvad küsimused 

a) Küünlaümbriste kogumise kampaania õnnestus väga hästi, kõik rühmad osalesid,  

kiitus! 

b) Beebikool, kas ja millal jätkab? 

Helin Vinter: alustame uuel õppeaastal, juhendavad kaks muusikaõpetajat ja üks           

liikumisõpetaja. 

c) Saaremaa Toetava Hariduse Keskuse plakatid on jõudnud rühmadesse. HK liikmed 

edastavad üleskutse rühmalistidesse, et on olemas kasulikud videod lapsevanematele 

Instagrami ja Facebooki STHK lehtedel: IG saaremaatoetavaharidusekeskus ja FB  

https://www.facebook.com/haridusekeskus 

d) Moodullasteaed 

Kaire Kiil: 15.02 saab valmis ja siis saab hakata taotlema lubasid. Heliniga üle vaadata 

milliseid hoolduslepinguid on vaja, arutada ehitajatega enne nendega lahkumist, sh 

parkla hooldus? Mööblihange on väljas, 22.04 peab olema paigaldatud. Avada saab 

esimesel võimalusel 1. mai, arutluses veel kas ja kuidas. Hetkel Kuressaares järjekorras 

40 last ja koos nendega, kes ei ole rahul oma praeguse kohaga 80. Moodulisse mahub 

kaks sõimerühma: 14+14 last. Personaliga ei ole veel tegeletud. Mänguala hanget 

pannakse praegu kokku, mooduli mänguala koos üldise mänguala remondiga ja 

varjualustega peab valmis olema augustiks. Sel suvel on avalik mänguväljak Ida-Niidu 

lasteaias suletud.  

Kristi Sillart: Mure on õpetajate tervise ja heaolu pärast, kui nad peavad kolm korda 

päevas toitu peamaja ja mooduli vahet tassima.  

Kaire Kiil: Toidukärud on tellitud, mõlemal hoonel on kaldteed. Peab veel mõtlema, 

aga paremaid lahendusi ei ole. 

Kristi Sillart: Toidukärud peaksid olema kindlasti suuremate ratastega, et lumi kinni ei 

kitiks ja töötajatel oleks mugav ja tervist säästev toitu transportida. 

e) Mudaköögid – arutada põhjalikult järgmisel koosolek, Kevin teeb eeltööd. 

f) Õunakohvikutepäev 2024 – arutada järgmisel koosolekul, kaardistada tegevused. 

g) Järgmise hoolekogu koosoleku aeg sai valitud lähtuvalt mudaköökide vajadusest ja 

koolipikenduste taotlustest. Valituks osutus 10. aprill kell 16:30. 
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